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� İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi ta-
rafından gerçekleştirilen “Parasız Para
Politikaları” konulu konferansa konuş-
macı olarak katılan Türkiye Cumhuri-
yeti Merkez Bankası İdari Meclis Üyesi
Prof. Dr. İlker Parasız, insanların bek-
lentiler konusundaki düşüncelerinin
para politikasının etkinliğini oldukça et-
kilediğini söyledi. 3. SAYFADA

� Mülkiyeliler Birliği’nin 150. yılı çerçe-
vesinde düzenlenen “Küresel Finans
Krizi” başlıklı konferansa Anadolu Üni-
versitesi ev sahipliği yaptı. Konferansa
iktisatçı Dr. Mahfi Eğilmez konuşmacı
olarak katıldı. 3. SAYFADA

� İktisadi ve İdari Bilimler Fakül-
tesi Çalışma Ekonomisi ve Endüstri
İlişkileri Bölümü tarafından düzen-
lenen “Kariyer Fırsatları” pane-
linde mezun olacak öğrencilere
altın niteliğinde tavsiyelerde bulu-
nuldu. 4. SAYFADA

�AnadoluÜniversitesiokçularıTürkiyeSalonOkçulukKu-
pası’nda toplam dört madalya kazandı. Üniversitemiz

erkek takımı ikinciliği, bayanlar üçüncülüğü alırken, bir
sporcumuz birinciliği, biri de ikinciliği elde etti. 5’DE

‘Türkiye parlak
bir geleceğe
yol alabilir’

Öğrenci Görüşü
� 3G teknolojisi hakkında ne dü-
şünüyorsunuz? 8. SAYFADA

‘Öğrencilerin
önünde bir
çok yol var’

Yeni
yılınız
kutlu
olsun!

‘Parasız Para
Politikaları’
konferansı

Dr. Mahfi
Eğilmez

Prof. Dr.
İlker Parasız

“Sıfırın Altında Marketing” Etkinliğinin bu yılki konusu:

� Marketing Anadolu Kulübü’nün dördüncü kez
düzenlediği “Sıfırın Altında Marketing 09” et-

‘Krizi Dondurmak Gerek’

Okçular Madalya ile döndü
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kinliği pazarlama ve reklam sektörünün önde
gelen isimlerini öğrencilerle buluşturdu. 5’DE

‘Krizi Dondurmak Gerek’

Okçular Madalya ile döndü
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� Prof. Dr. Nurhan Aydın’ın editörlüğünde,
birçok öğretim üyesinin çalışmalarının yer
aldığı “Kamuoyunun Aydınlatılmasında Ya-
tırımcı İlişkileri” adlı kitabın ilk basımı ya-
pıldı. “Asimetrik Bilginin Hissedar Değerine
Etkisi” çalışmasıyla kitaba katkı sağlayan İk-
tisadi ve İdari Bilimler Fakültesi öğretim

üyesi Yard. Doç. Dr.
Murat Ertuğ-

rul’un çalış-
m a s ı n d a
hissedar ve
p a y d a ş
perspektif-
leri, hisse-

dar değerini
a r -

tırma amacı ve asimetrik bilginin olumsuz
etkilerini ortadan kaldırmak için önerilen
yöntemlere ilişkin bilgiler yer alıyor.

Yaşanan ekonomik kriz ile birlikte kapi-
talizm ve kapitalizmin unsurlarının tar-
tışma konusu olduğunu belirterek sözlerine
başlayan İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi
öğretim üyesi Yard. Doç. Dr. Murat Ertuğrul,
“Bu tartışma konularından birisi de yöne-
tim felsefeleri veya işletmelerin kurumsal
yönetim anlayışlarıdır” dedi.

Hissedar Perspektifi

Hissedar ve paydaş perspektiflerinin aynı
noktaya iki farklı açıdan bakışı ifade ettiğini
söyleyen Ertuğrul, “Hissedar perspektifi, iş-
letmenin yarattığı katma değerden, diğer
tüm paydaşlar payını aldıktan sonra kalan
bölümün hissedarlara ait olması nedeniyle,
hissedar zenginliğini ençoklamanın temel

amaç olması gerektiğini, bu gerçekleşir-
ken diğer paydaşların çıkarlarının da

korunacağını öne sürmektedir. Paydaş
perspektifi ise, işletmenin tüm pay-

daşlara bir arada en yüksek fayda sağlama
amacını benimsemesi gerektiğini öne
sürer. İlkinde en üst ve nihai amaç olmakla
birlikte, her iki perspektif için de hissedar
değerini ençoklamak her zaman için kritik
önemde.” şeklinde konuştu.

Hissedar Değerini Arttırma

Hissedar değerini artırma amacının ger-
çekleşmesinin işletmenin piyasadaki değe-
rinin artırılmasına bağlı olduğunu
vurgulayan Ertuğrul, “Bunun ne şekilde ola-
cağı, piyasanın neye nasıl tepki vereceği ise
piyasanın etkinlik derecesine bağlıdır. Teo-
rik olarak işlemlerin etkinliğini bozacak hiç-
bir faktörün bulunmadığı etkin piyasanın,
pratikte etkinliğini bozan faktörler bulun-
maktadır. Bunların en önemlilerinden birisi
ise asimetrik bilgidir.” dedi.

Yard. Doç. Dr. Murat Ertuğrul daha sonra,
“Asimetrik bilgi bir işlemin iki tarafının
aynı bilgilere sahip olmaması, bu nedenle
işlem konusu varlığın fiyatının etkin bir şe-
kilde oluşmaması durumudur. Dolayısıyla

bu tür bir asimetri sermaye piyasasında da
mevcuttur. Yani işletme yöneticileri ile his-
sedarlar veya mevcut hissedarlar ile potan-
siyel hissedarlar aynı bilgilere sahip
olmayabilir. Bu ise işletmenin hisse senet-
lerinin fiyatının etkinlik içinde oluşmasını
engeller ve değeri ençoklamaya dayalı bir
yönetim felsefesinin uygulanmasını güçleş-
tiririr.” şeklinde konuştu.

Asimetrik bilginin olumsuz etkilerini or-
tadan kaldırmak için, kuramın öncülerin-
den George Akerlof tarafından
başvurulabilecek iki temel yol önerildiğinin
altını çizen Ertuğrul, sözlerini şöyle ta-
mamladı: “Bunlar sinyalleme ve açıklama-
dır. Sinyalleme ile piyasaya sahip
olmadıkları bilgiler, gerçekleştirilen bir
takım faaliyetler kanalıyla sinyaller gönde-
rilerek aktarılır. Yöneticilerin alacakları ser-
maye yapısı kararları en önemli
sinyallerden biri olarak kabul edilir. Açıkla-
mada ise piyasanın sahip olması gerekti-
ğine inanılan yeni bilgiler çeşitli kanallarla
yatırımcılara aktarılır.”

�Anadolu Üniversitesi Sivil Havacılık Yüksekokulu
öğretim elemanı Yard. Doç. Dr. Enis Turgut Kanada
Ontorio Üniversitesi’nden Prof. Marc Rosen ile be-
raber gerçekleştirdiği “Yoğun Trafikli Havaalanla-
rının Emisyonları” konulu çalışmayı 22-24
Temmuz tarihleri arasında Yunanistan’da düzen-
lenen “2nd WSEAS International Conference on
Engineering Mechanics, Structures and Enginee-
ring Geology” konferansında bildiri olarak sundu.

Havacılık sektörünün çevreye karşı olumsuz et-
kilerinin emisyon ve gürültü olarak ikiye ayrıldığını
belirten Turgut sektörün çevresel etkileri içerisinde
her ikisinin de havaalanları yakınlarında yaşayan
insanlar için olumsuz yönlerinin olduğunu ifade
etti. Turgut, “Havaalanlarında gürültü ile ilgili plan-
lamalar ve iyileştirmeler sürerken, emisyon için aynı
şeyi söylemek güç” dedi. Turgut, çalışmalarındaki
amacın havacılığın çevresel etkilerinin bir bölümü-
nün örnek havaalanları göz önüne alınarak belir-
lenmesi olarak açıkladı. Çalışma kapsamında dünya
genelinde yoğun şekilde faaliyet gösteren sekiz ha-
vaalanının incelendiğini ifade eden Turgut, bu ha-
vaalanlarının Uluslararası Havaalanları Konseyi
(ACI)’nin 2007 verilerine göre ve havaalanlarının de-
ğişik bölgelerde olmasına dikkat edilerek belirlen-
diğini söyledi. Turgut, havaalanları çevresinde
emisyon salınımı üzerindeki faktörleri şöyle açık-
ladı: “İniş kalkış sayısı, uçak büyüklüğü, motor sa-

yısı, iniş ve kalkışta kullanılan hava trafik prosedür-
leri, motorların yaşı, motorların yerde çalıştırılma
süreleri, yardımcı güç ünitelerinin çalıştırılma süre-
leri ve uçakların haricinde yapılan faaliyetler olarak
ifade edilebilir.” Emisyon probleminin önemli bir
kısmının ise seyir aşamasında ortaya çıktığını dile
getiren Turgut, bu olumsuz etkinin yeni motor kul-
lanımı, uçakların aldıkları yakıtın titizlikle hesap-
lanması, uygun irtifalarda uçulması ve gereksiz yük
taşınmaması gibi konuların göz önüne alınarak az-
altılmaya çalışıldığını kaydetti. Turgut, havayolla-
rında yapılan araştırmalarda uçaklardaki gereksiz
yüklerin (fazla bagaj, okunmayan dergiler ve fazla
yiyecek gibi) fazladan yakıt kullanımına neden ol-
duğu ve bu durumun emisyonları artırdığı sonu-
cuna varıldığını belirtti.

Yard. Doç. Dr. Turgut, veriler ve yapılan hesap-
lamaların ardından iniş kalkış sayısı faktörünün,
havaalanları çevresindeki toplam emisyon miktarı
üzerine her zaman baskın bir unsur oluşturmadığı
sonucunu elde ettiklerini kaydetti. İncelenen ha-
vaalanlarından bazılarının daha yüksek trafik yo-
ğunluğuna sahip olmalarına karşın bazı emisyon
türlerinde, diğerlerine göre daha temiz olduğu so-
nucuna ulaştıklarını ifade eden Turgut, bunun se-
bebinin yeni ve kısa/orta menzilli uçakların
kullanılıyor olmasından kaynaklanabileceğini de
sözlerine etkiledi.

Öğr. Gör. Mehmet Ali ÇeliksoyYard. Doç. Dr. Enis Turgut

Havaalanlarında
emisyon salınımı

� Anadolu Üniversitesi Beden Eğitimi ve
Yüksek Okulu Öğretim Görevlisi Mehmet Ali
Çeliksoy, betimsel araştırma yöntemini kul-
lanarak Türkiye Hentbol Erkekler Süper Lig
takımlarında yer alan sporcuların demo-
grafik profilini belirlediği “Türkiye Hentbol
Erkekler Süper Ligi Takımlarındaki Sporcu-
ların Demografik Özelliklerinin Belirlen-
mesi” başlıklı çalışmasını Norveç’in Oslo
kentinde 24–27 Haziran tarihleri arasında
düzenlenen 14. Avrupa Spor Bilimleri Kon-
gresi’nde sundu.

Çeliksoy’un yaptığı araştırmaya göre ta-
kımların %35.1’nin 24–26 yaş sporcular-
dan oluştuğu, %81.6’sının bekar olduğu ve
%64.9’unun ise şehir kökenli olduğu göz-
lenirken sporcuların %77.3’ünün lisans,
yüksek lisans ve doktora düzeyinde eğitim
almış olması ve % 38.2’sinin 1500 TL ve
üzeri gelire sahip olmuş olması araştır-
manın dikkat çeken bulguları arasında yer
alıyor.

“Orta gelirli ailelerden geliyorlar”

Araştırma kapsamında yer alan sporcu-
ların yanı sıra aileleri hakkında da araş-
tırma yapan Çeliksoy, “Sporcuların
%86,6’sının ailesi orta öğretim düzeyinde

yer alırken, ailelerin çoğunun da kamu sek-
töründe çalıştıklarını, %61,8’inin ortalama
500–1500 TL arasında gelire sahip oldu-
ğunu ve buna bağlı olarak hentbolcuların
genelde orta gelirli ve memurlukla geçinen
ailelerden yetişen kişiler olduğu söylene-
bilir.” dedi. Çeliksoy, araştırmasında spor-
cuların hentbola beden eğitimi
öğretmenleri tarafından teşvik edildiğini
tespit ettiklerinin ve hentbolun tanınma-
sında beden eğitimi öğretmenlerinin çok
büyük etkisinin olduğunun altını çizdi.
Sporcuların boş zamanlarını değerlen-
dirme biçimlerinin aldıkları eğitimle oran-
tılı olduğuna dikkat çeken Çeliksoy,
“Sporcuları boş zamanlarında yaptıklarına
bakıldığında bilgisayar ve internet beceri-
lerinin olduğunu, okuma alışkanlıklarının
iyi olduğunu, müziğe ve kültürel etkinlik-
lere ilgi gösterdiklerini söyleyebiliriz” dedi.
“Elde edilen bu verilerin Türkiye Hentbol
Federasyonu tarafından bir veri tabanı
oluşturularak sponsorlara ve reklam veren
şirketlere ulaşması kazı-kazan stratejisi ba-
kımından önem taşımakta.” diye konuşan
Çeliksoy spor pazarında faaliyet gösteren
firmaların sporculardan ve niteliklerinden
faydalanabileceğinin altını çizdi.

Hentbolcuların
demografik özellikleri

“Asimetrik bilginin hissedar değerine etkisi”

Yard. Doç. Dr. Murat Ertuğrul
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‘Parasız Para
Politikaları’
konferansı

‘Türkiye
parlak bir
geleceğe
yol alabilir’

Duygu KEÇELİ

� Beden Eğitimi ve Spor Yüksek-
okulu Spor Yöneticiliği Bölümü ve

Kariyer Ku-
lübü tarafın-

dan
düzenle-

nen Kişisel
Gelişim

Günleri, 16
Aralık’ta İle-
tişim Bilim-

leri
Fakültesi
öğretim

üyesi
Doç. Dr.

Erhan

Eroğlu’nun “Bireysel Koçluk” ko-
nulu seminerine ev sahipliği
yaptı. İş yaşantısında sistemin in-
sanlara belli sorumluluklar ve ku-
rallar yüklediğini belirten Doç. Dr.
Eroğlu, hayatı anlamlı ve doğru
yaşayabilmek için 7 önemli unsur
olduğunu ve bunları içselleştir-
meye de “bireysel koçluk”adını
verdiğini söyledi.

Doç. Dr. Eroğlu, “Hangi meslek-
ten olursa olsun insanlar hangi
mesleğin en iyi olduğu kaygısı ta-
şımaktadır. Meslekler arasında iyi
kötü gibi bir sınıflandırma olmaz.
Mesleğinde en iyi olan birey olur.”
dedi. Eroğlu, sözlerini şöyle sür-
dürdü:

“Hayatı doğru, anlamlı ve kaliteli
yaşamak için gelecek hayali, hayat
amacı ve değerlerin olması gere-
kir. Bunun için de birey kişiliğe, ya-
ratıcılığa, olumlu düşünce gücüne
ve mücadele gücüne sahip olmalı-
dır. Yaşam planlamasında hayalle-
rin büyük önemi vardır. Hayaller
biterse hayat da bitecektir.”

Doç. Dr. Eroğlu, hayal ile gerçek
arasındaki en temel farkın eylem
olduğunu ve amaçlara ulaşabil-
mek için eyleme geçmek gerekti-
ğini belirterek, “Bir kurumun, bir
bireyin ya da bir ülkenin ileride
olacağı yerin büyüklüğü, hayalleri-
nin büyüklüğü ile doğru orantılı-
dır.” dedi.

Ahmet SİNAV

� Mülkiyeliler Birliği’nin 150. yılı
çerçevesinde düzenlenen “Küresel
Finans Krizi” başlıklı konferansa ko-
nuşmacı olarak katılan iktisatçı Dr.
Mahfi Eğilmez, Türkiye’nin sahip ol-
duğu özellikler ile parlak bir gele-
ceğe yol alabileceğini söyledi.

Çağdaşlaşmanın Öncüsü

Kongre Merkezi Salon Anado-
lu’da 18 Aralık günü gerçekleştiri-
len etkinliğin açılış konuşmasını,
Mülkiyeliler Birliği Eskişehir Şubesi
Başkanı Necdet Bilgin yaptı. Bilgin,
“Mülkiye, daima çağdaşlaşmanın
öncüsü olarak Cumhuriyetimiz ile
özdeşleşmiş, Atatürk Cumhuriye-
ti’nin en iyi şekilde yaşaması için
çaba göstermiş ve katkılar yapmış-
tır. Vatan sevgisi, vatana sahip
çıkma arzusu ve inancı, her mülki-
yelinin kalbindedir.” dedi.

Kişisel finanskrizikonusundaki
konuşmasına“2008yılıöncesinde
dünyadakigelirdağılımınabakıldı-
ğında,gelişmişekonomiler,dünya
nüfusununyüzde15’inesahipolma-
larınarağmengelirinyüzde55’inial-
mışlardır.”diyerekbaşlayanDr.
MahfiEğilmez, şunları söyledi: “Ge-
riyekalanyüzde85’liknüfusoranı
isedünyagelirininyüzde45’inialdı.
Buoranlaragöredünyadagelirdağı-
lımıdiyebirkavramdansözedile-
mez.Böylebirdurumdakriz
yaşanmaması imkansızdır.”

Asıl İtici Güç Tüketim

2008 yılı krizinin dünya tari-
hinde yaşanan ilk küresel kriz oldu-
ğunu kaydeden Eğilmez, krize karşı
ülkelerin aldıkları ortak önlemler
arasında para ve maliye politikala-
rında yapılan değişikliklerin ön
planda olduğunu söyledi. Türki-
ye’nin bu krizden gelişmiş ülkeler
kadar zarar görmediğine dikkat
çeken Eğilmez, bu durumun ne-
denleri arasında 2001 yılında yaşa-
nan krizden çıkarılan dersler
olduğunu belirtti. Krizin, ekonomi
çevrelerine ekonomideki asıl itici
gücün tüketim kavramı olduğunu
hatırlattığını kaydeden Eğilmez,
kriz sonrası dönemde küresel siste-
min değişeceğini; çünkü piyasa
ekonomisi sisteminin bugünkü du-
rumu ile kriz çıkarmaya son derece
elverişli olduğunu ifade etti.

Küresel kriz sonrası dönemde
Türkiye’nin Orta Doğu ve Orta
Asya’da yeni bölgesel lideri olaca-
ğını öngören Eğilmez, “Türkiye, eko-
nomisi güçlü bir ülke, hatta Orta
Doğu ve Orta Asya ülkeleri arasında
en iyi durumda olanı. G 20 üyesi,
nüfusunun büyük çoğunluğu Müs-
lüman, aynı zamanda Batı’ya da
açık bir ülke. ABD’nin müttefiki, Av-
rupa Birliği ile üyelik müzakeresi
yapıyor. Demokrasisi, Orta Doğu
için bir model oluşturuyor. Türkiye,
sahip olduğu bu özellikleri ile par-
lak bir geleceğe yol alabilir.” dedi.

Etkinlik sonunda Mahfi Eğil-
mez’e, Mülkiyeliler Birliği Eskişehir
Şubesi Başkanı Necdet Bilgin tara-
fından Mülkiyeliler Birliği’nin 150.
yılı anısına bir plaket verildi.

Neslihan KİRPİKLİ

� Anadolu Üniversitesi Avrupa Birliği
Araştırma Uygulama ve Dokümantas-
yon Merkezi tarafından düzenlenen
“Küresel Finansal Krizin Türkiye ve AB
Ekonomileri Üzerindeki Etkisi” konulu
konferansa konuşmacı olarak katılan
İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi öğ-
retim üyesi Prof. Dr. Mustafa Özer, kü-
resel finansal krizin belki de insanlık
tarihinin gördüğü en büyük kriz oldu-
ğunu söyledi.

“Farklı Yönleriyle AB: Söyleşi ve Kon-
ferans Dizisi”nin 5. bölümünde düzen-
lenenkonferans,16AralıkgünüKongre
Merkezi Salon Anadolu’da gerçekleşti-
rildi. Etkinliğin açılışını “AB’yi Sunuş:
Slayt Gösterisi” konulu sunumu ile Av-
rupa Birliği Araştırma Uygulama ve Do-
kümantasyonMerkeziMüdürüDoç.Dr.
Nihal Mızrak yaptı.

En Büyük Kriz

Prof. Dr. Özer, küresel krizin, kapita-
lizminbilindikuzundönemeyayılanta-
rihi içinde sistemik krizlerin sadece bir

semptomu olduğunu belirterek, “Kriz-
lerin gerçek nedenlerinin yanı sıra ger-
çek nedenleri olarak kurgulanan
olayları da vardır. Bu kriz, belki de in-
sanlık tarihinin gördüğü en büyük kriz.
Gelişmiş ülkelerin mali sistemleri tüm-
den yok olmakla yüz yüze kaldı. Başta
ABD olmak üzere AB ve tüm dünyada
merkez bankaları sistem üzerindeki bu
yıkıntıyı önlemek amacıyla çok büyük
mali önlemler aldılar. Şirketler, bankla-
larkurtarıldıamasonundayapılanların
hiçbiri bu krizin reel sektöre sıçraması-
nınvetahribatlarınınönünegeçemedi.”
dedi.

Krizle ilgili ikinoktasaptanabileceğini
kaydeden Özer, “Birincisi bu kapita-
lizmde her küresel kriz sonunda mut-
laka yeni bir birikim sürecine
geçilmesidir. İkincisi de mutlaka küre-
sel hegemonya sorununun çözülmesi-
dir. Kapitalizmin bu özelliğini göz
önünde tuttuğumuzda sözü edilen bu
krizin temel nedeni finans dahil üretim
dışı sektörleri besleyen ‘artık değer üre-
timi’ninsınırınagelinmesidir.Buradaki

başarısızlık ve çöküntü, sistemin başa-
rısızlığıdır.Sözüedilensistemönemlibir
sistem. Bu sisteme de köpük balonla-
rınadayalıbüyümeyi temeldürtüedin-
miş olan kapitalist sistemin bir gelişme
yolu diyebiliriz.” diye konuştu.

Neoliberalizm Aşaması

1980’li yıllara kadar tüm şirketlerin
kar oranlarında ciddi azalmalar görül-
düğünü belirten Özer, her krizde ol-
duğu gibi sermayenin daha karlı
alanlaraçekilmesi içinbiraltyapınınge-
rektiğini ve 1980 yılı ile kapitalizmin
“neo-liberalizm” denilen yeni bir aşa-
maya geçtiğini söyledi. Prof. Dr. Özer,
sözlerini şöyle sürdürdü: “Bu dönemin
enönemliözellikleri isesermayeninhiç-
bir engel tanımaksızın hareket etmesi,
piyasaönündekiengellerinkaldırılması,
işletmelerin özgürce işe alma-işten
ayırma dürtüleri gibi serbest ticaret du-
rumlarıdır.Buşekildesermaye, finansal
alanlara çekilerek tarihteki en büyük
karlarıoluşturmayabaşladı.Dahaönce
otomobilüretipkazanamayansermaye

kağıt üzerindeki işlemlerle çok büyük
karlar elde etti.”

ABD’debaşlayıpdünyayayayılankü-
resel kriz hakkındaki görüşlerini açıkla-
yan Prof. Dr. Mustafa Özer, “Biliyorduk
Amerika hapşırdığında Avrupa’nın
hasta olacağını ama bu krizde Amerika
yatağa düştüğünde Avrupa’ya da ne ol-
duğunugördük.Türkiyebuküreselkriz-
den reel sektörler itibariyle en fazla
etkilenen ülkelerin başında geliyor. Bu
sürecin nasıl geliştiğini çok iyi anlamak
ve anlatmak gerekiyor.
Sorunların teme-
line baktığımızda
bütün mesele sa-
nayinin dışa ba-
ğımlı olmasıdır.”
diye konuştu.

Havva TOPRAK

� İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi ta-
rafından gerçekleştirilen “Parasız Para
Politikaları” konulu konferansa konuş-
macı olarak katılan Türkiye Cumhuri-
yeti Merkez Bankası İdari Meclis Üyesi
Prof. Dr. İlker Parasız, insanların bek-
lentiler konusundaki düşüncelerinin
para politikasının etkinliğini oldukça
etkilediğini söyledi.

“Kendini Geliştirmek Önemli”

Dekanlık Konferans Salonu’nda 16
Aralık günü gerçekleştirilen konferansta
Prof. Dr. İlker Parasız, öğrencilere hayat-
tan örneklerle ekonomide para politika-
larının amacı ve önemi hakkında bilgi
verdi. Öncelikle İktisadi ve İdari Bilimler
fakültelerinin ders işleyiş tarzlarından
söz eden Prof. Dr. Parasız, bu fakülte-
lerde hukuk ve muhasebe derslerinin
çok zayıf olduğunu ve öğrencilerin bu
dersleri yıllarca geçemediklerini söyledi.
Artık üniversitelerin adlarının ve puanla-
rının belirleyici olmadığını kaydeden Pa-
rasız, “Önemli olan kendini nasıl
geliştirdiğindir. Her dersin hocasının iyi
olmasını beklemek yanlış bir davranış-
tır. Öğrenciye düşen, dersi iyi anlaması,
kavramasıdır.” diye konuştu.

Enflasyon Hedefleme Politikası

Para politikalarının günümüzde ne
kadar geçerli olduğuna değinen Para-
sız, 1990’lı yıllardan itibaren dünyada
merkez bankalarının enflasyon hedef-
leme politikası içerisine girdiklerini ve
kendilerinin de bu sistemi benimse-
diklerini söyledi. Prof. Dr. Parasız, para
politikasının verimsiz, etkinsiz, gerek-
siz, parasız sonuçlarının ortaya çıktı-
ğını belirtti. Merkez Bankası’nın
bulgularından söz eden Parasız, sabit
oranda parasal büyümenin hangi
durum ve şartlarda yapıldığını anlattı.
Para politikasının etkin olmayışına
neden olan faktörleri sıralayan Prof.
Dr. İlker Parasız, “İnsanların beklenti-
ler konusundaki düşünceleri bu du-
rumu oldukça etkiliyor.” dedi.

‘İnsanlık tarihinin en büyük krizi’

‘Hayaller biterse hayat da biter’

Doç. Dr.
Erhan Eroğlu

Meltem TÜRKERİ

� ÜniversitemizDevletKonservatuvarı
Müzik Anasanat Dalı Viyola Bölümü 3.
Sınıf öğrencisi Bilgütay Kaan Öztürk ve
Keman Bölümü 2. Sınıf öğrencisi Çağıl
Çap, İtalya’nın başkenti Roma’da dü-
zenlenenbiryardımkonserindeşefun-
vanı alarak Çocukların Işığı
Orkestrası’yla birlikte çaldılar.

Roma’da bulunan Bambino Gesu
Çocuk Hastanesi’ne yardım etmek

amacıyla, Vatikan tarafından her yıl
aynı tarihte geleneksel olarak düzenle-
nen yardım konseri 20 Kasım’da ger-
çekleştirildi. Erasmus Öğrenci Değişim
Programı kapsamında İtalya’nın To-
rentokentindebulunanConservatorio
Di Musica F.A. Bonporti’de öğrenim
gören Bilgütay Öztürk ve Çağıl Çap, bu
büyük organizasyonda şef ve konzer-
maister olarak yer aldılar.

Papa 16. Benedikt’in rahatsızlığı ne-

deniyle Özel Kalem Müdürü Cardinal
Tarcisiio Bertone tarafından sunulan
konser, Vatikan Cento Televizyonu ve
Vatikan Radyosu tarafından canlı ya-
yınlandı. Beş bölüm halinde sunulan
konseri 6 bin 800 kişi izledi.

ÖztürkveÇap,140’ıncısıdüzenlenen
konserin ardından birçok orkestradan
teklifaldılar.ÇocuklarınIşığıOrkestrası,
ayrıca, AIDA Operası ile Fransa’da bir
temsil verecek.

Roma’da çocuklar için çaldılar

Bilgütay Kaan Öztürk

Çağıl Çap

Prof. Dr. Mustafa Özer
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‘Diplomanın
son kullanma
tarihi var’
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Prof. Dr. Ali Murat Vural

Okuyanla
Okumayan
Hakikaten
Bir Olmuyor…

Derslerde sıklıkla dile getirdiğim
bir konuya, burada da yer vermek
istiyorum. “İletişim” alanında öğre-
nim görenler ve bilimsel çalışmalar
yapanlar, Marshall McLuhan ismini
iyi bilirler. Kanadalı iletişim bilimci-
dir ve literatüre önemli katkılar sağ-
lamıştır. McLuhan, toplumlar
arasındaki gelişmişlik farklarını irde-
lediği bir çalışmasında şöyle de-
mektedir: “Ne okuduğunuz,
televizyonda ne seyrettiğiniz o
kadar önemli değildir. Önemli olan
ne okuyup ne okumadığınız da de-
ğildir. Önemli olan okuyup okuma-
dığınızdır. Okuyan toplumla
okumayan toplum, ne okurlarsa
okusunlar, birbirlerinden farklıdır.”

Gerçekten de tüm mesele budur
ve bu kadar da basittir. Kabul ede-
lim ki bugün dünyada okuyan top-
lumlar ile okumayanlar arasındaki
fark öylesine çok açılmıştır ki bu fark
okumayan toplumları her geçen gün
biraz daha diğerlerine bağımlı hale
getirmekte ve zavallılaştırmaktadır.
Şiddet, okumayan toplumlarda ya
da bireylerde çok daha sık başvuru-
lan bir egemenlik aracıdır. Saygısız-
lık, ahlaksızlık, başkalarının
haklarına tecavüzden rahatsızlık
duymamak, kabadayılık, sahtekar-
lık, suistimal, okumayan toplum-
larda çok daha sık görülen
toplumsal hastalıklardır.

Teknoloji üreten, endüstrileşmiş,
zenginleşmiş, toplumsal refahı,
güven ve mutluluk katsayısını artır-
mış toplumlar ile bunlara sahip ola-
mayan ve debelenen toplumlar, diğer
deyişle okuyanlar ile okumayanlar
arasındaki makas öylesine büyük
açılmıştır ki artık bu makasın kapan-
ması için, okumayan toplumlar adına
mucizelerin gerçekleşmesi gerek-
mektedir. Ne ki bu iş mucizelerle de
bitmemektedir. Bitseydi eğer, en
büyük mucize olan “petrol” ve onun
sağladığı büyük servetin, petrol zen-
gini ülkeleri dünyanın en gelişmiş
toplumu yapması gerekirdi. Gelişmiş
ülkeler için birçok bahane bulabilir,
hatta sömürgeciliklerinden bile dem
vurabiliriz. Ne var ki bu gerçeği değiş-
tirmez.

Gelelim bize… Bizim de temel so-
runumuz bu değil mi? Okumak ye-
rine seyretmeyi, hiçbir içeriği
olmadan saatlerce konuşmayı, bilgi
sahibi olmadan fikir sahibi olmayı
tercih eden biz değil miyiz? Eğitimci-
ler bilirler, hangi alanda eğitim öğre-
tim görüyorsa görsün, okuyan ya da
birşeyler okuyup üniversiteye gel-
miş olan ile okumamış olan öğrenci
arasındaki fark, kendini çok açık bi-
çimde ortaya koyuyor. Sonunda da
okuyanlar kazanan, okumayanlar da
söylenen olarak ortalıkta dolaşıyor.
Karar size kalmış…

‘Öğrencilerin önünde birçok yol var’
Gökhan YILMAZ

� İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi
(İİBF)ÇalışmaEkonomisiveEndüstri İliş-
kileri Bölümü tarafından düzenlenen
“Kariyer Fırsatları” adlı panel, 18 Ara-
lık günü İİBF Dekanlık Konferans Sa-
lonu’nda gerçekleştirildi.

Oturum başkanlığını Doç. Dr. Deniz
Kağnıcıoğlu’nun yaptığı panele Liman
İş Sendikası Uzmanı Deniz Akdoğan,
Gazi Üniversitesi Çalışma Ekonomisi ve
Endüstri İlişkileri Bölümü Araş. Gör.
Okan Güray Bülbül ve Çalışma ve Sos-
yal Güvenlik Bakanlığı İş Müfettişi
Hamdi Şevketbeyoğlu konuşmacı ola-
rak katıldı.

Panelde farklı alanlardaki kariyer fır-
satları, meslek seçimi ve öğrencilerin
üniversiteyıllarındayapmalarıgereken
çalışmalar hakkında bilgiler verildi.

Deniz Akdoğan, sendikalarda staj
yapmanınişebaşlamakiçinçokönemli
bir adım olduğunu söyledi. Yabancı dil
konusunda ısrarcı olduğunu belirten
Akdoğan, yabancı dil öğrenmenin
önemli olduğunu ifade etti. Çalışma
ekonomisinin önemli bir disiplin alanı
olduğunu vurgulayan Akdoğan, öğren-
cilerin üniversite yıllarında sendikaları
incelemelerininvesendikalarhakkında

bilgi sahibi olmalarının yararlı olabile-
ceğini kaydetti.

Sektörü Takip Edin

Hamdi Şevketbeyoğlu da iş müfettiş-
liğialanınınokunanherşeyinanlamka-
zandığı bir alan olduğunu belirtti. İş
müfettişliği yardımcılığına giriş hak-
kında öğrencilere bilgi veren Şevketbe-
yoğlu, “Üniversite sıralarından
kalktığımızdakarşımızanelerçıkacağını
bilmiyoruz.Tavsiyem,sektördenelerol-
duğuna dair takipte olun ve kamu sek-
törüyle bir şekilde iletişim içerisinde
bulunmaya çalışın. Öğrencilerin
önündebirçokyolbulunuyor.Seçilecek
yol için sıkı bir hazırlık yapmak ve ka-

mudayeralankariyer fırsatlarındanya-
rarlanmak gerekiyor.” dedi. Çalışma
ekonomisi mezunlarının iş müfettişliği
dışında yapabileceği işlerin de bulun-
duğunu kaydeden Şevketbeyoğlu,
“Bunlar arasında çalışma uzman yar-
dımcılığı bulunmaktadır. ‘Kamuda ala-
nım dışında tercih yapak istiyorum’
diyenler için de olanaklar bulunuyor.
Maliye Teftiş Kurulu’nda hesap uzman-
lığında çalışma ekonomisi mezunu ar-
kadaşlar da çalışmaktadır.” diye
konuştu.

“Özel sektörde iş yerinizden çıktığı-
nızzamanişbitiyoramaakademisyen-
lik de öyle değil” diyen Araş. Gör. Okan
Güray Bülbül ise bunun da kişileri sü-

rekli bir iş peşinde olmaya zorladığını
söyledi.Bülbül, “Nekadarçokçalışıpne
kadar çok okur ve kendinizi yetiştirirse-
niz akademisyen olma yolunda önemli
bir yol almanızı sağlarsanız.” dedi.

Akademisyen olmaya karar verdik-
ten sonra insanın önündeki ilk engelin
yabancı dil bilmek olduğunu belirten
Bülbül, bu nedenle ilk halledilmesi ge-
rekenlerden bir tanesinin yabancı dil
bilmek olduğunu ifade etti. Akademis-
yen olma yolundaki yönetmelik hak-
kında da bilgi veren Bülbül, belli bir
zamandan sonra sürecin çok hızlı iler-
lediğini sözlerine ekledi.

Panel, konukların öğrencilerin soru-
larını yanıtlamasıyla sona erdi.

Nilüfer KUTLU

� Uluslararası Kültürel Değişim Program-
ları (International Cultural Exchange Prog-
rams-ICEP) World Yurtdışı Eğitim ve Bamer
Danışmanlık Özel Eğitim Ltd. Şti. tarafın-
dan düzenlenen Sertifikalı Eğitim Prog-
ramı, 5-6 Aralık günlerinde gerçekleştirildi.

İlk oturumda konuşan Bamer Danış-
manlık Özel Eğitim Ltd. Şti. Danışmanı ve
Yöneticisi Bahadır Yazıcıoğlu, “Piyasada,
medyada ekonomik durgunluk ile ilgili bir
umutsuzluk var. Gençleri deneyimsiz
mezun oldukları halde, kendilerini o dene-
yimsizliği kapatabilecek bazı araçlarla do-
natmaları halinde iş bulmada çok da fazla
zorluk çekmeyeceklerine inandırmaya çalı-
şacağım. Konu ne olursa olsun; öğrencinin
kendi yeteneklerine göre, kendi kariyer
planlamasına göre, okulda aldığıyla yetin-
meyip üstüne koyarak kendini geliştirmesi
önemlidir. Diploma, dayanıklı bir tüketim
maddesi olmadığı için bir son kullanma ta-
rihi var. Kendinizi geliştirmediğiniz zaman
almış olduğunuz diploma ile gidilen yerler
bellidir. Bu eğitimlerle öğrenci kendini iş
hayatına hazırlıyor.” dedi.

Öğleden sonra İşletmeci Kenan Toker, ka-
tılımcılara bilgi verdi. İkinci günde ise Feryal
Gezicioğlu, sertifikalı eğitimi tamamladı.

Eğitimin sonunda yapılan sınavın ardın-
dan katılımcılara sınav notunun yazıldığı
sertifikalar verildi. Uluslararası geçerliliği
olan dört farklı sertifikalı eğitim progra-

mında katılımcılar; ISO
9001: 2008 Kalite Yöne-
tim Sistemi, ISO
19011:2002 Kuruluş İçi
Kalite Tetkikçisi, Hedef-

lerle Yöne-
tim ve
Müşteri
Memnu-
niyeti

sertifi-
kaları
aldı.

‘Kariyer başarısı uzun bir yoldur’
Mehmet Demirkan DEMİRKAYA

� Nestle tarafından Türkiye’nin
birçok üniversitesinde düzenlenen
Kariyer Sohbetleri, 17 Aralık günü
Sinema Anadolu’da gerçekleşti-
rildi. Etkinliğe Nestle Çocuk İçe-
cekleri Genel Müdürü Hakan Mısri
konuşmacı olarak katıldı. Anadolu
Üniversitesi mezunu olan Hakan
Mısri, insanı hayatta her şeyin bek-
lediğini, kendisinin de 2001 eko-

nomik krizinde işsiz kaldığını ve
bir yılın sonunda Nestle’de işe baş-
layarak şu an bulunduğu konu-
muna geldiğini söyledi. Mısri,
“Kariyer başarısı uzun bir yoldur.
Bu yolda başarı, kişinin kendisine
bağlıdır ve kişinin mezun olmadan
her konuda kendini geliştirmesi
gerekir. İş yaşamlarında başarılı
olmak isteyenler, becerilerini ge-
liştirmek için çalışmalarda mut-

laka etkin ol-
malı ve özellikle
yabancı dil prob-
lemlerini
okul ha-
y a t ı
iç inde
çözme-
l idir .”
dedi.

Bahadır
Yazıcıoğlu

Hakan Mısri

Burcu DURMUŞOĞLU

� Beden Eğitimi ve Spor Yüksekokulu
tarafından düzenlenen “Pilates” ko-
nulu panelin sabah oturumuna, mer-
kezi ABD California’da bulunan
BalancedBodyUniversityTürkiyePila-
tes Eğitim Direktörü ve Master Eğit-
meni Taha Erpulat konuşmacı olarak
katıldı. 18 Aralık günü düzenlenen et-
kinlikte Erpulat, “Pilatesin bu denli po-
püler olmasının sebepleri arasında
tüm vücut kaslarını çalıştırıyor olması,
bel ve sırt ağrılarını yüzde 100 denile-

cek oranda iyileştirebil-
mesi,omurgayısağlam
halegetirmesisayılabi-
lir.” dedi. Erpulat ay-
rıca, Pilates’in yalnızca
bir spor olmadığını ve

birçokhastalığın
tedavisinde
kullanılabildi-

ğini söyledi.
Pilates egzersizleri-

ninminderüzerindeya
da özel olarak tasarlan-
mış aletlerle yapıldığını
belirten Erpulat, “Her
yaş grubundan, her
birey Pilates yapabilir.
Birçok sağlık problemine
çözüm getirmede yar-
dımcı olan pilates, vücut
direncini arttırıcı olması dolayısıyla
ostreoporoz, çeşitli eklem rahatsızlık-
ları, omurga problemleri, postural
duruş bozuklukları ile hamilelik ön-
cesi, esnası, sonrasında faydalı olan
bir yöntem.” diye konuştu.

Erpulat, Türkiye’nin 2008 yılında
en fazla Pilates eğitmeni yetiştiren
ülke olarak birincilik kazandığını
kaydetti.

Taha Erpulat, daha sonra atölye

çalışmasında pilatesin temel hare-
ketlerini katılımcılara uygulamalı
olarak anlattı.

Öte yandan TVA’da Plates, pa-
zartesi, çarşamba ve cuma gün-
leri, saat 16.30’da, pilates eğitim
programı “Sağlık İçin Spor” ya-
yınlanıyor. Yapımcılığını ve yö-
netmenliğini Sema Erol’un
üstlendiği programda Semra
Bıdıl ve Cüneyt Özil uygulamalı
olarak pilates eğitimi veriyorlar.

Güven AKYAYLA

� Modern Dans Kulübü, üyeleriyle
tanışmak ve yeni dönem çalışma-
larını başlatmak amacıyla 7 Aralık
günü Kongre Merkezi Kırmızı Sa-
lon’da tanışma toplantısı düzen-
ledi. Toplantıda kulüp danışmanı
Yard. Doç. Dr. Demet Taşdelen bu

yıl Modern Dans Kulübü’nü ayağa
kaldırmak istediklerini belirterek,
geçmiş yıllarda kulübe üye olan
birçok öğrencinin zamanla kulübe
devam sağlayamadığını ve bu yüz-
den de istedikleri etkinlikleri ger-
çekleştiremediklerini söyledi.

Geçmiş yıllarda 10 yıl boyunca

ODTÜ Çağdaş Dans Topluluğu’nda
bulunduğunu ve bu toplulukla çe-
şitli festivallerde yer aldığını kay-
deden Yard. Doç. Dr. Demet
Taşdelen, yeni üye olacak öğren-
cilerle kulübü bu yıl daha iyi yer-
lere getireceklerine inandığını
sözlerine ekledi.

Modern Dans Kulübü’nden tanışma toplantısı

‘Pilates yalnızca bir spor değil’

Taha Erpulat

TVA’da yayınlanan “Sağlık İçin Spor” prog-

ramında uygulamalı pilates eğitimi veriliyor.
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BİLİM ve TEKNOLOJİ
Sezin IŞIK

Haber Merkezi

� Marketing Anadolu Kulübü tara-
fından “Krizi Dondurmak Gerek…”
sloganıyla bu yıl dördüncüsü düzen-
lenen “Sıfırın Altında Marketing 09”,
19-20 Aralık günlerinde gerçekleşti-
rildi. Etkinlikte pazarlama ve reklam
sektörünün deneyimli ve önde gelen
isimleri öğrencilerle buluştu.

Sinema Anadolu’da düzenlenen
etkinliğin açılış konuşmasını yapan
kulübün kurucusu ve Onursal Baş-
kanı Prof. Dr. Birol Tenekecioğlu, pa-
zarlama disipliniyle ilgili konularda
faaliyette bulunan kuruluşu hak-
kında bilgi verdi. Tenekecioğlu, ku-
lübün son beş yılda pazarlamaya
gönül veren öğrencilerin gösterdik-
leri üstün özveri ve çalışmaları sa-
yesinde ülke çapında ses getiren
başarılı etkinlikler gerçekleştirdiğini

söyledi.
Birol Tenekecioğlu, pazarlama ke-

limesinin teori ve uygulamanın iç
içe geçtiği bir bilim olduğunu belir-
terek, “Gerçekleştirilen organizas-
yonla, deneyim ve bilgi paylaşımı
açısından öğrencilere birçok fırsat-
lar sunulmaktadır. Bu paylaşım, öğ-
renciler için iş dünyasını ve iş
adamlarını yakından tanıma adına
büyük bir adım olacaktır. Rekabetin
gittikçe arttığı bugünlerde ileride
çalışma hayatına girecek olan sizle-
rin pazarlama uygulamalarına yö-
nelik bilgi ve görüşlere sahip
olmanız şimdiden başarılı olma-
nızda hayati bir önem taşımakta-
dır.” dedi.

Marketing Anadolu Kulübü’nün
Danışmanı Eskişehir Meslek Yüksek-
okulu Öğr. Gör. Dr. Gökhan Turan da

2000 yılında kurulmuş olan kulüple-
rinin bu süreçten itibaren birçok ba-
şarılı çalışmaya imza attığını söyledi.
Turhan, artık isimlerini sadece Eski-
şehir’de değil Türkiye’nin birçok ye-
rinde duyurduklarını ve bu
durumdan son derece gurur duy-
duklarını sözlerine ekledi.

Etkinlik kapsamında Para-
marka.com’un kurucusu Kübra Sön-
mez, pazarlama trendleri ve dijital
pazarlama stratejileri üzerine çalış-
malar yapan ve bu alanlarda marka-
lara katkıda bulunan Özgür Alaz,
Digital Marketing Ajansı “41?29!” un
kurucusu Alemşah Öztürk, Emre
Tok, Project House tarafından ger-
çekleştirilen yeni nesil reklamcılık
projesinin koordinatörü Uğur
Özmen, XING Pazarlama Müdürü

Pelin Ayan,

The Uniclub Reklam Ajansı kurucu-
larından Emrah Kaya, On İletişim
Ajansı kurucu ve sahibi İpek Özgü-
den Özen ve İnteraktif Yemek dergi-
siyle internette oldukça geniş
kitlelere ulaşmayı başaran Devletşah
Özcan pazarlama ve reklam konula-
rında sunumlar gerçekleştirerek, sek-
tördeki deneyimlerini katılımcılar ile
paylaştılar. Etkinlikte “sosyal net-
work çağında pazarlama”, “self pro-
mation”, “network”, “yeni nesil
reklamcılık”, “sosyal iş ağları”, “world
of marketing”, “krizde pazarlamada
en iyi çıkış yolu olarak görülen inter-
net ve teknolojideki son gelişmeler”,
“interaktif pazarlama”, “inovatif rek-
lam” gibi çeşitli konular ele alındı.

Bu yılın sloganı:
Krizi dondurmak gerek

YaşanabilirGezegen
Arayışları

� Gezegen avcıları, Güneş'e benzer
yıldızların yörüngesinde iki "süper
Dünya" keşfettiler. Amerikalı astro-
nomlar, bu kayalık gezegenlerin
Dünya'dan büyük, buz devleri Ura-
nüs ve Neptün'den küçük olduğunu
belirttiler. Keşiflerinin Dünya ölçüle-
rine benzer exoplanetlerin (dış geze-
gen) ve potansiyel yaşanabilir
gezegenlerin bulunmasında önemli
bir adım olduğunu kaydettiler.

WındowsLıveMessenger
10Yaşında

� Microsoft, dünya üzerinde 330 mil-
yonun üzerinde kullanıcıyı birbirine
bağlayan Windows Live Messenger'ın
10. yılını kutluyor. Konuya ilişkin ya-
zılı açıklamada, dünyanın en büyük
sanal topluluklarından birini oluştu-
ran Messenger'in,
10. yılında Tür-
kiye dahil 59
ülkede ve 36
dilde en çok
kullanılan
anlık mesaj-
laşma yazılımı ola-
rak hizmet verdiği
belirtildi. Messenger'in, artık her yeni
güne 40 milyon canlı bağlantı ile baş-
ladığı kaydedildi.

VirüslerOyunOynarken
Bulaşıyor

� ESET Türkiye'nin aylık tehdit rapo-
runa göre, Türkiye'de zararlı yazılım-
lar en çok online oyunlar üzerinden
bilgisayarlara bulaşıyor. Rapora göre
kasım ayında, söz konusu yazılımlar
Türkiye'de açık ara ile en sık rastla-
nan tehdit oldu. Online oyunlardan
gelen virüsler, temmuz ayından bu
yana bilgisayarlar için en öncelikli
tehlike olmayı sürdürüyor.

Güneş Sisteminin En
Soğuk Yeri Ay

� Amerikan Havacılık ve Uzay Dai-
resi (NASA)'nin bir uzay aracı tarafın-
dan yapılan ölçümlere göre, Güneş
Sistemi içindeki en soğuk yer Ay'da
bulunuyor. NASA'nın Ay Yörünge
Keşif uzay aracının termometresiyle
yapılan incelemeye göre kış orta-
sında geceleri Ay'ın kuzey kutup böl-
gesindeki en soğuk kraterlerinde
sıcaklık eksi 249 santigrat dereceye
kadar düşebiliyor.

Güven AKYAYLA

� Okçulukta sezonun son organizas-
yonu olan Türkiye Salon Okçuluk Kupası
müsabakaları Ankara’da yapıldı. Müsa-
bakalara 28 ilden toplam 235 sporcu ka-
tıldı. Ankara Elmadağ Kamp
Merkezi’ndeki organizasyonda dereceye
girenlere ödüllerini IOC üyesi, FİTA Baş-
kanı ve Hacettepe Üniversitesi Rektörü
Prof. Dr. Uğur Erdener ile Okçuluk Fede-
rasyonu Başkanı Abdullah Topaloğlu
verdi.

Müsabakada Mustafa Serkan Tuna,
Hüseyin Günel, Yahya Cerrah ve Onur
Şendur’dan oluşan Anadolu Üniversi-
tesi Makaralı Büyük Erkek takımı,
takım halinde Türkiye ikinciliği elde
ederken, Nilüfer Erenoğlu, Burcu Ha-
laçoğlu ve Hazal Karaer’den oluşan
Makaralı Büyük Bayan ekibi ise takım
halinde Türkiye üçüncüsü oldu. Ferdi
sıralamada ise Makaralı Büyük Erkek-
ler’de Anadolu Üniversitesi’nden Mus-
tafa Serkan Tuna birinci olurken,
Makaralı Genç Bayan kategorisinde
Hazal Karaer ise Türkiye ikincisi oldu.

19 yılı aşkın bir süredir Anadolu Üni-
versitesi Okçuluk Takımı’nın antrenör-
lüğünü yürüten İzzet Avcı, elde ettikleri
başarıların tesadüf olmadığını ve şam-
piyonalarla haftada dört gün çalışma
yaparak hazırlandıklarını söyledi.

Okçularımız
madalya
ile döndüFunda ÇELEN

� İstanbul Deniz Otobüsleri (IDO)
Genel Müdürü Ahmet Paksoy,
21Aralık günü İletişim Bilimleri Fa-
kültesi’nin konuğu oldu. Paksoy,
“Profesyonel Yaşamda Değişimin
Parçası Olmak ve İletişimi Yönet-
mek” konulu söyleşide öğrencilerle
deneyimlerini paylaştı.

Hayatın sürekli öğrenmekten
geçtiğini belirten Paksoy, başarı ve
yeteneğin sürekli öğrenmeyi ge-
rektireceğini söyledi. Yaşadığımız
dünyada sürekli rekabet içerisinde
olacağımızı ifade eden Paksoy, de-
ğişen bir dünyaya değişerek cevap
vermek gerektiğini vurguladı. Pak-
soy şöyle konuştu: “Yalnız küçük-
ler koşmak istemiyor. Büyük
insanların da büyük düşünerek sü-
rekli bir koşuşturma içerisinde bu-
lunmaları önemli. Büyük olmak da
koşturmayı gerektiriyor. Bu dün-
yada ben büyüğüm diye ‘Yatayım
bir kenara bir işin peşinden koş-
mayayım.’ diyenler de yok oluyor.
Gazetelerde artık yeni bir para-
digma var: Hep ‘Büyük balık küçük
balığı yutar’derler, şimdi artık ‘Hızlı
balık yavaş balığı yutar’ var.”

Değişen dünyada çok farklı yön-
temlerin geliştiğini ifade eden
Ahmet Paksoy, amacın pazar payı
elde etmek, yaşamak ve varlığımızı

sürdürmek olduğunu kaydetti. İyi
bir izlenim bırakmada, kendini
doğru bir şekilde ifade etmede ile-
tişimin önemini vurgulayan Pak-
soy, “Ne kadar iyi olursan ol, ne
kadar başarılı bir yönetici olursan
ol, algıların iyi değilse hiçbir işe ya-
ramaz. Dün mükemmel olarak ni-
telendirilen bir hizmet ona
alışılınca normal, daha iyisini bu-
lunca da yetersiz olarak nitelendi-
riliyor. Bu nedenle sürekli
inovasyon (yenilik) çok önemli. İno-
vasyonu yaparken başarılı bir de-
ğişim yönetimi için, değişimin
kurum içersinde sahiplenilmesi ve
değişime inancın eylemle gösteril-
mesi gerekli.” diye konuştu.

İletişimin Önemi

Değişim süreçlerinde iletişimin
son derece önem taşıdığını ifade
eden Paksoy, değişimin şirketin ile-
tişim süreçlerine de yansıtılması
gerektiğini söyledi. Sunumunun so-
nunda öğrencilere tavsiyelerde bu-
lunan Paksoy, şunları söyledi:

“Değişen dünyada muhakkak
eğitiminizi alın, belirli bir altyapı
oluşturun, ama artık takım oyunu
oynayabilen, yani psikolojik ve fiz-
yolojik sağlığı yerinde olan, empati
kurma yetisine sahip bireyler olun.
Ayrıca şirketlerin mezun olan kişi-

l e r d e
a r a -
dığı kri-
t e r l e r
arasında dip-
loma notu ke-
sinlikle önemli değil. Bunun yerine
bilgi birikimi, sürekli okuma, takip
etme, çok farklı deneyim ve dona-
nımlara sahip olunması önem taşı-
yor. Her geçen gün farklılaşıp
zorlaşan bir hayatla karşı karşıya-
yız. İçinde olacağınız sektörde de
sürekli değişen olaylarla, zorluk-
larla karşı karşıya kalacaksınız. Şu
anda içinde bulunduğunuz üniver-
site ortamı sizin için büyük bir
avantaj.”

“Başarını hapı yoktur arkadaş-
lar!” diyen Paksoy, hayatın, insan-
ların kontrol edebildiği faktörlerle
dolu olduğunu, insanların bazı şey-
leri deneyerek, yaşayarak öğrendi-
ğini ve çok yönlü olmak gerektiğini
sözlerine ekledi.

Bu yılın sloganı:
Krizi dondurmak gerek

‘Başarının hapı yoktur’

Ahmet
Paksoy,
İBF’nin

konuğu
oldu.

I Ayrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr
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2255  AArraallııkk  / Cuma

Cem Yılmaz Soru Cevap o Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Opera ve Bale Salonu 0 15:00
Cem Yılmaz Fikirsanat Film Yapım
Reklam Pazarlama Ticaret LTD. ŞTİ.

Genç Pazar Açılışıo Teknopark 0 09:00-17:00
Çevre Sorunları Uygulama ve 
Araştırma Merkezi

Persepoliso Kongre Merkezi Mavi Salon 0 16:00
Atatürkçü Düşünce Kulübü

Su Üstü ve Su Altı Eğitimio Kapalı Yüzme Havuzu  0 16:00-17:00
Sualtı Kulübü

Gevendeo Sinema Anadolu  0 20:00
Caz Kulübü

Piyano Ana Sanat Dalı 
Akademik Dinletio Salon 2003  0 20:00-22:00
Devlet Konservatuvarı

Beş Para Etmez Varyete 
Uyarlayan ve Yöneten: 
Ümit Aydoğduo Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Oda Tiyatrosu Salonu  0 19:00
(KÜL 199 Kültürel Etkinlikler” dersi 
kapsamında değerlendirilecektir. 30 Aralık’ta
da sahnelenecektir)
Tiyatro Anadolu

Polisler
Yazan: Slawomir Mrozek 
Çeviren: Neşe Taluy Yüce 
Yöneten: İlham Yazaro Atatürk Kültür ve Sanat Merkezi
Oda Tiyatrosu Salonu  0 19:00
(KÜL 199 Kültürel Etkinlikler” dersi 
kapsamında değerlendirilecektir. 26 Aralık’ta
da sahnelenecektir.)
Tiyatro Anadolu

Türkiye Toplum Hizmetleri Vakfı
(TOVAK) Prof. Dr. Yahya ÖZSOY
Toplum Hizmetleri Proje Ödülü 
09 Ödül Törenio Kongre Merkezi Salon Anadolu0 14:00
Eğitim Fakültesi, Türkiye Toplum
Hizmetleri Vakfı (TOVAK)

2266  AArraallııkk  / Cumartesi

Mühendislik ve Yönetim Akademisi
(MÜYAK) "İşte Yönetim 
İşte Fark Yaratmak"o Sinema Anadolu 0 08:30-18:30
(27 Aralık’ta da yapılacaktır.)
Endüstri Mühendisliği Kulübü

2299  AArraallııkk  / Salı

3300  AArraallııkk  / Çarşamba

CV Hazırlama Teknikleri
Kemal Kılınço Edebiyat Fakültesi 
Bilgisayar Laboratuvarı   0 14:00-15:30
Kariyer Kulübü

"Umudumuz Kitaplar 2010"
Kitap Toplama Kampanyasıo Öğrenci Merkezi 
Çağdaş Eğitim Kulübü    0 17:00
(30 Mayıs’a kadar sürecek)
Çağdaş Eğitim Kulübü

“Okumayı Seven Parmak Kaldırsın”
Kitap Toplama Kampanyasıo Öğrenci Merkezi Gönüllü 
Toplumsal Hizmetler Kulübü Odası 0 09:00-18:00
(30 Mayıs’a kadar sürecek)
Gönüllü Toplumsal Hizmetler 
Kulübü

Seviye Belirleme Kursu 
Takviye Eğitimio Ali Rıza Efendi İlköğretim Okulu
ve Yavuz Selim İlköğretim Okulu  0 09:00-18:00
(30 Mayıs’a kadar sürecek)
Çağdaş Eğitim Kulübü

Başlangıç Seviyesi İngilizce 
Dil Eğitimio Eğitim Fakültesi A Blok 
301 No’lu Sınıf 0 18:00-20:00
(2 Şubat’a kadar sürecek)
Çağdaş Eğitim Kulübü

Orta Seviye İngilizce Dil Eğitimio Eğitim Fakültesi A Blok 
301 No’lu Sınıf 0 18:00-20:00
(2 Şubat’a kadar sürecek)
Çağdaş Eğitim Kulübü

Uluslararası Göç Karikatürleri 
Sergisi o Eğitim Karikatürleri Müzesi0 18:00-20:00
(31 Aralık’a  kadar sürecek)
Donquichotte Mizah Dergisi ve 
Karikatür Sanatını Araştırma ve 
Uygulama Merkezi

1. Anadolu Sanat Çalıştayı Sergisi o Kütüphane ve Dokümantasyon
Merkezi Alt Sergi Salonu0 09:00-17:30
(31 Aralık’a kadar sürecek)
Eğitim Fakültesi

Simge Aksu      

Anadolu Üniversitesi Eğitim Fakülte-
si’nin düzenlediği 1. Anadolu Sanat Ça-
lıştayı Sergisi, 17 Aralık Perşembe günü
Kütüphane ve Dokümantasyon Mer-
kezi Alt Sergi Salonu’nda açıldı. Sergiye
ülkenin çeşitli şehirlerinden ve Anadolu
Üniversitesi’nden 43 sanatçı eserleri ile
katıldı. 

Anadolu Üniversitesi Eğitim Fakül-
tesi Güzel Sanatlar Eğitimi Bölüm Baş-
kanı Yard. Doç. Dr. Numan Arslan,
Anadolu Sanat Çalıştayı’nın devamının
getirilerek bir gelenek haline dönüştü-
rüleceğini söyledi. Arslan, "11-15 Mayıs
tarihleri arasında gerçekleştirilen çalış-

taya 43 sanatçı katılmıştı. Çalıştay kap-
samında ortaya çıkan çalışmalardan
oluşan bu sergiyi üniversitenin sergi sa-
lonunda gerçekleştiriyoruz. Bu, ilk ça-
lışmamızdı ve bunu devam ettireceğiz.
2010 yılı içerisinde de 2. Anadolu Sanat
Çalıştayı’nı yapmayı planlıyoruz ve ge-
leneksel hale getirmek istiyoruz. Eğer
başarılı olursak uluslararası sanat şöle-
nine dönüştürmeyi düşünüyoruz. Üni-
versitemizin imkânları bunu yapmaya
elveriyor." dedi. 

Sergide eseri yer alan sanatçılar şun-
lar: Güler Akalan, Zeliha Akçaoğlu,
Numan Arslan, Atilla Atar, Müjde Ayan,
Ramiz Aydın, Seyit Bozdoğan, Savaş

Cangöz Ali Candaş, Fikri Cantürk, Necla
Coşkun, Rıdvan Coşkun, İbrahim Çiftçi-
oğlu, Saime Dönmezer, Şemsettin
Edeer, Devrim Erbil, Müfit Ercan, Basri
Erdem, Hakan Esmer, Hayri Esmer,
Adem Genç, Veysel Günay, Metin İnce,
Nihat Kahraman, Bedri Karayağmurlar,
Özlem Keser, Dilek Kıratlı, Gülbin
Koçak, Hayati Misman, Bünyamin Öz-
gültekin, Mahmut Öztürk, Hasan Pek-
mezci, Remzi Savaş, Zeki Serbest, Özgür
Soğancı, Zeki Şahin, Mustafa Toprak,
Yusuf Toprak, Halil Türker, Nurbiye Uz,
Tugay Ünalan, Selçuk Yılmaz, Metin
Yurdanur ve Münir Yücel. Sergi, 31 Ara-
lık Perşembe gününe kadar gezilebilir. 

Anadolu’da sanat çalıştayı

Hale Karakaya

Üniversitemiz, Halk Bilim Araştırmaları Merkezi tarafın-
dan, Salon 2003’te Haydn’ın anısına bir resital verildi. 14
Aralık Pazartesi günü gerçekleştirilen konserde Haydn,
Milde, Trautsch, Bolling ve Bennett’in eserlerine yer verildi. 

İki bölümden oluşan konserde, fagotta İrem Temurcan, pi-
yanoda Robert Farkas, Haydn Oda Orkestrası Dörtlü-
sü’nden kemanda Laszlo Farkas, Sezen Nur Atalay,
viyolada Cansu Yılmaz, viyolonselde Derya Kıraç ve klav-
sende Robert Farkas yer aldı.

Haydn Salon 2003’te anıldıHaydn Salon 2003’te anıldı

Müzikle tiyatro buluştu

Nilüfer Kutlu

Anadolu Üniversitesi Senfoni Or-
kestrası tarafından düzenlenen “Siz-
lerle Mozart ‘Quartet” başlıklı oda
müziği tiyatro etkinliği, 15 Aralık Salı
gecesi Halk Bilim Araştırmaları Mer-
kezi Salon 2003’te gerçekleştirildi. 

Müziği çok iyi bilen bir yazar olan
Eric Westphall’in “Sizlerle Mozart
‘Quartet” isimli, Mozart eserlerinin

provalarındaki bir yaylı çalgılar dört-
lüsünün betimlendiği oda müziği ti-
yatrosunu, oyuncu ve yönetmen
Olcay Poyraz dilimize çevirdi ve sah-
neye koydu. 

Konser öncesi süreci merak eden
izleyiciler, müzisyenlerin iç dünya-
ları, aralarındaki ilişkiler ve konser
öncesi provalarda neler konuşul-
duğu gibi müziğin öncesinde yaşa-

nanları müzikle tiyatronun buluş-
tuğu ilginç bir mizansenin içinde
yaşadı. 

Orijinali Fransa’da Paris ve Avig-
non sahnelerinde pek çok kez oyna-
nan bu yapıt, farklı ülkelerden ve
kültürlerden gelen birçok müzisye-
nin yaşamlarındaki benzerlikleri
konu edindiği için her ülkenin mü-
zisyeni ve izleyicisine hitap ediyor.

2277  AArraallııkk  / Pazar

"Apocalypse Now" 
Film Gösterimi ve Sunumuo Kongre Merkezi Kırmızı Salon  0 14:00
Edebiyat Kulübü



B İ R İ M L E R İ M İ Z

Doç. Dr. Uğur SER�NCAN 
Fen Fakültesi Fizik Bölümü

� Şu anda hangi konuda çalışı-
yorsunuz?
- Yarı iletken nanoteknolojik malze-
meler.

� Kaç kitabınız yayımlandı? 
- Bir.

� Kaç makaleniz yayımlandı? 
- 29.

� Yapmak isteyip de yapama-
dığınız hayaliniz nedir? 
- Uzayı keşfetmek.

� Sizi en çok ne kızdırır? 
- Samimiyetsizlik.

� Kaç farklı ülkeyi gördünüz? 
- Yedi.

� En son hangi ülkeye / şehre
gittiniz? 
- Amerika.

� Sizce tatil ne demek?  
- İşten uzaklaşmak.

� Son tatilinizi nerede geçirdi-
niz?  
- Kıbrıs.

� En sevdiğiniz ses ne sesidir? 
- Dalga sesi.

� En sevdiğiniz renk hangisi-
dir? 
- Mavi.

� Sizi en çok anlatan renk han-
gisidir? 
- Mavi.

� En sevdiğiniz yemek hangisi-
dir? 
- Şiş kebap.

� En sevdiğiniz hayvan hangi-
sidir? 
- Yunus.

� En beğendiğiniz film hangisi-
dir?  
- Yüzüklerin Efendisi üçlemesi.

� Kendi kendinize şarkı söyler
misiniz?  
- Evet.

� Bıkmadan dinlediğiniz şarkı
hangisidir?   
- Çanakkale Türküsü.

� Hangi tarihte doğdunuz?   
- 01.09.1973

� Çocukluğunuzdan en çok
neyi özlüyorsunuz?  
- Arkadaşlarımla geçirdiğim za-
manı.

� Çocukken oynamaktan zevk
aldığınız oyun hangisiydi?   
- Futbol.

� Çocukluğunuzda sevdiğiniz
çizgi film hangisiydi? 
- Süperman. 

� En çok neyi kutlamayı sever-
siniz?   
- Başarıyı.

� Evli misiniz? 
- Evet.

� Kaç çocuğunuz var? 
- Bir.

� Çocuğunuzun adı nedir? 
- Anıl.

Soru Cevap
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Öğrenciler projelerin içinde

1994 yılında Matematik ve İstatistik
Bölümleri’ne öğrenci alarak eğitime baş-
layan Fen Fakültesi, daha sonra bünye-
sine Biyoloji, Fizik ve Kimya Bölümleri’ni
de kattı. Fen Fakültesi Dekan Yardımcısı
Doç. Dr. Cengiz Türe Fizik, Kimya ve Bi-
yoloji Bölümleri’nin yoğun olarak labo-
ratuvar çalışmalarına dayandığını
belirterek şunları söylüyor: “Matematik
ve İstatistik Bölümleri’nde daha çok bil-
gisayar laboratuvarlarına dayalı eğitim
yapılıyor. Fen Fakültesi’nin oldukça ağır
ve yoğun bir eğitimi var. Bunun dışında
fakültemiz tarafından çok sayıda bilim-
sel araştırma projesi yürütülüyor. Gerek
üniversitemiz tarafından, gerekse TÜBİ-
TAK, BOREN, Savunma Sanayisi ve Av-
rupa Birliği tarafından desteklenen

bilimsel çalışmalarımız ve projelerimiz
var. Son yıllarda SCI (Science Citation
Index)’de yayımlanan makale sayıla-
rında fakültemiz, üniversitedeki fakülte-
ler arasında birinci sırada yer alıyor.” 

Doç. Dr. Türe’nin verdiği bilgilere göre
öğretim elemanları ve araştırma görev-
lileri tarafından yürütülen bilimsel et-
kinlik ve projelerde öğrenciler de yer
alıyor. Böylece öğrenciler öğrendiklerini
uygulama fırsatı buluyor. 

Şans, hazırlıklı kafaların yanında

Yabancı dil eğitimi, Fen Fakültesi’nde
en çok önem verilen konulardan biri. Fa-
külte, zorunlu hazırlık sınıfının tüm bö-
lümlerde okutulmasına ve derslerin
belirli bir oranının İngilizce olmasına
büyük özen
gösteriyor.
Doç. Dr. Türe,
iyi bir işe sahip
olmanın başlıca
etkenlerinden biri-
nin yabancı dil oldu-
ğuna dikkat çekerek
fakülteden mezun
olan öğrencilerin,
branşlarına göre öğret-
menliğin yanı sıra
kamu ve özel sektörde
de görev alabildiğini söyledi. Türe’ye
göre tüm dünyada iş spektrumundaki
değişiklikler ülkemizde de Fen Fakültesi
mezunlarının çalışma alanlarının geniş-
lemesini sağlıyor. Doç. Dr. Cengiz Türe,
akademik eğitimin yanında öğrencinin
kendi kişisel donanımının da fırsatları
yakalamada büyük önem taşıdığını be-
lirtiyor. Türe, “Öğrencilerimiz ken-

dini hazırlamalı, çünkü artık şans bile
hazırlıklı kafaları tercih ediyor.” diye ko-
nuşuyor.

Donanımlı bir fakülte

Anadolu Üniversitesi Fen Fakültesi
Türkiye’deki benzerleriyle kıyaslandı-
ğında çok daha ileri bir teknolojik altya-
pıya sahip olmasıyla dikkat çekiyor. Bu
nedenle diğer üniversitelerden gelen
araştırmacılar Fen Fakültesi’ndeki mes-
lektaşlarıyla ortak projeler yürütüyorlar. 

Fen Fakültesi’ndeki çalışmaların ha-
yatın çeşitli alanlarına dolaylı olarak
yansıdığını belirten Doç. Dr. Cengiz Türe
“Fakültemiz temel bilimler ağırlıklı ol-
duğu için genellikle bizim yaptıklarımız
insanların önüne direkt koyabildiğimiz
şeyler değildir. Bizim bilgilerimizden uy-
gulamalı bilimler yararlanır. Örneğin,

herhangi bir konuda sorun ya da
bilgi ortaya koyarız,

mühendis-
lik gibi il-
g i l i

uygulamalı
disiplinler bu doğ-

rultuda o bilgiyi bir
ürün ya da hizmete dön-

üştürür ve insanların kulla-
nımına sunar. Öğrencilerimiz

aldıkları eğitimin zorluğuna kar-
şın üniversitemiz tarafından dü-

zenlenen sosyal, kültürel ve sportif
etkinliklerde yer alıyor. Kültürel Etkin-
likler ve Topluma Hizmet Uygulamaları
dersleri bu anlamda önemli dersler. Öğ-
rencilerimiz gerek nitelikli öğretim ele-
manlarının kalitesiyle, gerek altyapısıyla
ve teknolojik donanımıyla birinci sınıf

bir üniversitede ve fakültede eğitim gör-
düklerini bilmeliler. Bu yüzden üniver-
sitemizin ve fakültemizin bütün
olanaklarından sonuna kadar yararlan-
malılar”. 
Biyoloji Bölümü 4.sınıf öğrencisi
Saniye Koç, Fen Fakültesi için şunları
söyledi:

“Fen Fakültesi ve özellikle Biyoloji
Bölümü olarak Türkiye’nin birçok üni-
versitesinde olmayan imkanlarımız
var. Fakülte içerisinde uluslararası bir
herbaryumumuz ve zooloji müzemiz
bulunmakta. Fakültemiz bir yandan
ISO 9001–2200 gibi sertifika prog-
ramları ile kişisel gelişimimizi destek-
lerken, diğer yandan meslek
hayatımızda donanımlı olmamıza yar-
dımcı olacak düzenlemeleri yapıyor.
Anadolu Üniversitesi Fen Fakültesi
hem teknik, hem de sosyal yönden öğ-
rencilerine her türlü olanağı sun-
makta.”
İstatistik Bölümü 4.sınıf öğrencisi
Ahsen Doyum, Fen Fakültesi için şun-
ları söyledi: 

“Birçok üniversitenin istatistik bö-
lümü kıyaslandığında bölümümüzün
farkı gözle görünür durumdadır. Bölü-
mümüzün öğrencilere ilgisi ve tutumu
en önemli noktadır. Hepimizin en
büyük kaygısı gelecek. Fakat, İstatistik
Bölümü’nden aldığım eğitimle ileride
iyi yerlerde olacağımı biliyorum. 

Anadolu Üniversitesi
Tıp Fakültesi, Fen-
Edebiyat Fakültesi ve
Mühendislik- Mimarlık

Fakültesi’nin Osmangazi Üniver-
sitesi’ne devredilmesinin ardın-
dan, 1993 yılında Anadolu
Üniversitesi Fen- Edebiyat Fakül-
tesi iki ayrı fakülteye ayrıldı. Ayrı
bir eğitim birimi olarak eğitim ve
öğretim hayatına başlayan Fen
Fakültesi, bugün teknolojik dona-
nımı ve kalitesiyle Türkiye’nin
önde gelen kurumlarından biri.

Ayşenur Sarıpınar Fen Fakültesi Dekan Yardımcısı
Doç. Dr. Cengiz TÜRE

Bilimle teknolojinin buluştuğu yer: Bilimle teknolojinin buluştuğu yer: 

Fen FakültesiFen Fakültesi

Sayılarla Fen Fakültesi
� Toplam öğrenci sayısı: 1747
� 2008 - 2009 öğretim yılı mezunsayısı: 210
� Toplam mezun sayısı:  2211
� Akademik personel sayısı:  180
� Toplam laboratuvar sayısı:  29
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� Cep telefonları hayatımızın vazgeçil-
mez bir parçası olmuş durumdadır. Ge-
lişen teknolojinin bir ürünü olarak da 3G
yavaş yavaş yaşantımızı etkilemekte. Ai-
lelerimizle, arkadaşlarımızla ve uzaktaki
sevdiklerimizle uzun telefon görüşmeleri
yapıyoruz. Neden konuşurken aynı za-
manda birbirimizi görmeyelim? 3G sa-
dece görüntülü konuşmadan ibaret de
değil. Her an her yerde istediğimiz zaman
internete girebilmek, 3G’nin bizim hayatı-

mıza kattığı en büyük kolaylık. Tabii ki bunun yan etkileri ve zararları
da var ama neyin zararı yok ki? Bu nedenle bence 3G son derece ya-
rarlı bir buluş.

� 3G, Türkiye için geç kalmış bir tekno-
loji olsa da ne kadar gerekli olduğu ilk
aylarından kendini belli etti. Türkiye’nin
her bir tarafında 3G reklamlarını görmüş
olmamız ve 3G için iletişim şirketlerinin
birbirleriyle kıyasıya yarışması belki de
biz tüketiciler için bir fırsat olabilir. Böy-
lece ucuzlayacak olan bu teknolojiden
herkes yararlanabilecek. Gençler açısın-
dan en önemli yönü ise interneti cebi-
mizde dolaştırabiliyor ve evdeki gibi hızlı

kullanabiliyor olmamız. Teknolojiyi her an cebimizde hissetmek güzel
bir şey.

E. Kübra Başaran   BESYO

� 3G teknolojisinin gelecek için ya-
rarlı olduğunu düşünüyorum. Ama
etrafımda gördüğüm kadarıyla şim-
dilik pek fazla tercih edildiği yok.
Çünkü 3G hakkında yeteri kadar bil-
gilendirilmedik. Bence bu konuda
daha fazla bilgilendirme yapılmalı.
Görüntülü konuşma özelliği insanların
bu teknolojiye biraz ön yargılı bakma-
larına neden oldu. Ama 3G sadece gö-
rüntülü konuşma değil ki. Daha iyi ve
hızlı iletişim kurmamızı ve internet kullanmamızı sağlıyor. Aslında
internet ücretlendirmeleri de bizlere pahalı geliyor. Bir de her tele-
fonda 3G özelliğini kullanamıyorsun. Bu teknolojiye uygun telefon
ihtiyacının doğması da bu sisteme ilgiyi azaltmaktadır.

Mürüvvet Cansever   EMYO

� Cep telefonunu yediden yetmişe
kadar kullanan bir millet olduğumuzdan
3G’yi de kısa zamanda kabulleneceğiz
gibi gözüküyor. Son derece faydalı ol-
masına karşın, aynı internet gibi 3G de
şu an için pahalı bir uygulama. Sadece
tarifeler değil, gerekli donanımlara da
ulaşmak için ciddi bir bütçe ayırmak ge-
rekiyor. Vergiler ve tarife ücretleri düş-
mediği sürece gereksiz bir seçenek
olmaktan öteye geçemeyecektir. Çünkü
toplumun büyük bir bölümünün bu hizmeti satın alma gücü yok. 

Muzaffer Can Mutlu   Fen Fakültesi

� Amacına uygun kullanılırsa 3G
faydalı bir teknoloji. Ama herkes
3G’nin sadece görüntülü konuşma-
dan ibaret olduğunu düşünüyor. Bu
özelliğinin yanında internet açısından
düşünürsek ne kadar gerekli bir tek-
noloji olduğunun farkına varırız. Çok
çabuk tüketen bir millet olduğumuz-
dan 3G’yi de hemen alıp hiç düşün-
meden kullanmaya geçtik. Bu
teknolojiden de kısa sürede vazgeçe-

ceğiz gibi gözüküyor. Kısacası Türk halkının henüz bu teknolojiye
hazır olmadığı kanısındayım. 

� 3G gerçekten ihtiyacı olanlar için
wi-fi bağlantısına göre çok daha kul-
lanışlı. Şehir içinde merkezi bölge-
lerde ve kampuste wi-fi var ancak
birçok yerde wi-fi bulunması bekleni-
lemez. İşte bu gibi durumlarda 3G çok
işe yarayacak gibi gözüküyor. Videolu
görüşme çok gerekli bir sistem değil
ve ülkemizde de çok rağbet göreceğini
düşünmüyorum. Ama GSM bağlantı-
sının olduğu her yerde internet bağ-

lantısı da olması gerçekten çok iyi. Tek problem servis
sağlayıcılarının tarifelerinin yüksek olması. Bu tarifelerin fiyatları
normal internet bağlantısının çok üstünde ve aynı zamanda bağ-
lantının sabit bir kotaya bağlı olması dezavantajlı bir durum.

Ekin Ertaç   Güzel Sanatlar Fakültesi

� 3G, teknolojinin en son yeniliklerin-
den biri. Bilindiği gibi 3G’yi kullanmamız
için pahalı bir telefonumuzun olması ve
3G’yi desteklemesi gerekmektedir. Sa-
dece birkaç kişide olması da bir işe ya-
ramaz. Şu an için Türkiye’de 3G’yi çok
fazla kişinin kullandığını düşünmüyo-
rum. Asgari ücret düzeyinde maaş alan-
ların oranı yüksek olduğu için şimdilik
pahalı geliyor insanlara. 3G ne kadar iyi
olsa da Türkiye için henüz erken. Önce-
likle ÖTV ve KDV’de indirim yapılması gerekiyor. Belki bundan sonra
kullanımda biraz artış olur.

Kenan Memmedov   İ.İ.B.F

� 3G mobil internet hızını arttır-
masından dolayı işe yarar bir hiz-
met. Dünyanın pek çok ülkesinde
zaten kullanılıyordu. Biraz geç de
olsa sonunda ülkemize de geldi.
Ama iyi mi oldu yoksa kötü mü
oldu o şimdilik belli değil. Hiç eli-
mizden düşmeyen cep telefonları
artık görüntülü konuşma da olunca
dijital tasma olarak boynumuzdan
çıkmayacak. Bahane üretmeye son

vereceğiz, çünkü her yerde sobeleneceğiz. İşin şakası bir
yana her ne kadar özel hayata müdahale edeceği için eleşti-
rilse de 3G zamanla yerleşecek gibi gözüküyor.

Serhat Şenli   Edebiyat Fakültesi

� Teknolojinin son ürünü olan
3G’nin hayatımıza yenilikler getir-
diği bir gerçek, fakat altyapının
yetersiz olması ve günümüz ko-
şullarına göre pahalı bir ürün ol-
ması nedeniyle beklenen hızla
yayılmayacak bence. Özellikle biz
öğrenciler için uyumlu bir telefon
almak oldukça zor görünüyor.
Zaten bu teknolojiyi de çok fazla
kişi kullanmıyor. Belki internet için

insanlara cazip gelebilir. Ama görüntülü konuşma için aynı
şeyi söyleyemem. 3G’nin sorunsuz bir şekilde yürümesi için
herkesin o teknolojiye sahip olması gerektiği gerçeği düşü-
nülürse şimdilik pek de sorunsuz gözükmüyor.

� Şu an için bana hayal gibi görü-
nen 3G’li telefonları ucuzladıktan
ve yaygınlaştıktan sonra almayı
düşünüyorum. Zaten şimdi alsam
bile konuşacak kimseyi bulama-
dıktan sonra pek bir anlam ifade
etmeyecek. Çünkü pek fazla kişinin
kullandığını düşünmüyorum. As-
lında çoğu öğrenci bu uygulamayı
kullanmak istemez, çünkü günlük
hayatta sıkıntı yaratabilir. Teknolo-
jiyi amacına uygun kullanırsak bunların hiçbirisi olmaz. So-
nuçta yaşadığımız dönem, teknolojiyle iç içe olmamızı
gerektiriyor.

Sevil Songur   İ.İ.B.F

� Aslında 3G ile ilgili yeterli bil-
giye sahip olduğumuz söylene-
mez. Birçok kişinin de benimle
aynı kanıda olduğunu biliyorum.
Reklamlarda bize cazip olarak gös-
terilen bu teknoloji hakkında yete-
rince bilgimiz yok. İnsanlara 3G’nin
tam olarak ne olduğu hakkında
bilgi verilmemekte. Bu nedenle de
kullanıp kullanmama konusunda
insanların kafası karışmış durumda.
Son duyduğuma göre birçok ülke 3G furyasını atlatıp 4G’ye
geçmiş, biz hala 3G’yi kullanmaya çalışıyoruz. Ülkemizin
içinde bulunduğu ekonomik koşullar düşünüldüğünde çok
gereksiz geliyor. Çok pahalı olduğu için öğrenciye uygun bir
teknoloji değil.

Merve Çallı     Yunus Emre M.Y.O

� Bence 3G sistemi sadece bilgisa-
yarlarla sınırlı kalmalıydı. Böylece çok
daha fazla insan bu teknolojiyi kul-
lanma lüksüne sahip olurdu. Telefon
için bu teknolojinin çok gereksiz ol-
duğunu düşünüyorum. Zaten cep te-
lefonuna düşkünüz bundan sonra
iyice bağımlısı oluruz. Birçok kişi bu
teknolojinin ülkemiz için henüz uygun
olmadığı düşüncesinde. Diğer yandan
tüm dünyada 4G’ye geçiş var. Türki-
ye’nin hala 3G’de kalması şaşırtıcı bir durum. Geriden gitmek ye-
rine dünyayla beraber gitmeliyiz ki iletişim alanında gelişme
gösterelim.

İhsan Baybure   M.M.F

Orkhan Mammadov    Turizm ve Otelcilik Y.O

Serhat Özgür Öztürk   Eğitim Fakültesi

� 3G Türkiye için yeni olmasına rağmen
Avrupa’da kullanılıp tüketilmekte olan
bir teknoloji. Ama Türkiye’de çok iyi ta-
nıtılmayışı, insanların 3G hakkında pek
fazla fikrinin olmamasına sebep oluyor.
Daha iyi tanıtılır ve daha uygun bir fiyatla
tüketiciye sunulursa daha çok rağbet
görür. Ama reklamlarda üstü kapalı tanı-
tım yapılıyor. Tanıtım daha açık olsa ve
tarifeler daha iyi anlatılsa insanlar da bu
teknolojiye sıcak bakarlar. Yoksa bunun
gerçekleşmesi biraz zor görünüyor.

Olgaç Uyma   İletişim Bilimleri Fakültesi

3G teknolojisi 
hakkında ne

düşünüyorsunuz?

3G teknolojisi 
hakkında ne

düşünüyorsunuz?

ÖĞRENCİ GÖRÜ ŞLERİ

Nurcan Abacı     Güzel Sanatlar Fakültesi


